

NordArt 2015

www.nordart.de



Даваагийн Дорждэрэм

Geboren 1981, studierte er an der Mongolischen Universität für Künste und Kultur in Ulaanbaatar. Als Bildhauer, Installations-, Foto- und Videokünstler steht im Mittelpunkt seiner Arbeit meist der Mensch. Dabei schreckt Dorjderem vor Intimität und Privatem nicht zurück, so bildet er z. B. seine schwangere Frau oder seinen Vater in surrealen Skulpturen nach. "Als junger Bildhauer erfolgreich Themen wie weibliche und männliche Identität, Alter und Tod, Mythen und Träume [...] sowie individuelle Freiheit umzusetzen, ohne in die Falle von Kitsch und Sentimentalität zu geraten ist keine einfache Aufgabe. Wo 'An Opposite Freedom' kühn mit dem Kampf um Leben und Tod spielt, geht es in der Installation 'Voice in the Space' um den Anfang menschlichen Lebens." (Jan Findlay 2013, WSN Vol.19, No2, p.47) Mitbegründer des Kunstkollektivs Human Nature Love Freedom. Zahlreiche Ausstellungen und Preise im In- und Ausland.

DORJDEREM Davaa

Mongolei/Mongolia/Монгол Улс

Born in 1981, Mongolia. Works with mixed media creating sculptures, paintings, installations and photographs. His art addresses the circle of life and humanity's relationship with nature. His private life often manifests itself in his art, e.g. by modeling surreal sculptures of his father or his wife. "For a young sculptor to engage successfully in topics such as male and female identity, old age and death, mythology and dream, [...] as well as personal freedom is a tall order indeed. Achieving any of these well in any sculpture and avoiding the pitfalls of sentimentalizing one's own culture is also no easy task. While 'An Opposite Freedom' boldly suggests humanity's eternal struggle with life and death, his [...] installation [...] 'Voice in the Space' deals with the beginning of human life." (Jan Findlay 2013, WSN Vol.19, No2, p.47) For the latter he won the People's choice award at the APB Foundation signature art prize Singapore (2008). Founding member of art movement Human Nature Love Freedom, numerous exhibitions in Mongolia and abroad.



10 Jahre alte Braut, 2009, Fotografie auf Leinwand, 140x160 cm
10 years old bride, 2009, photography on canvas, 140x160 cm